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Plán japonské vlády na vypouštění jaderně znečištěné
vody do moře je otřesen
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Na Summitu G7, který se nedávno konal, znovu ztroskotal plán
japonských politiků na vypouštění jaderně znečištěné vody z
Fukušimy do moře. Vzhledem k drtivé opozici neobsahovalo
společné prohlášení ze summitu slova jako „vítáme“ japonský plán
na vypouštění do moře, ale pouze „podporujeme nezávislé
vyšetřování Mezinárodní agentury pro atomovou energii (MAAE)“.

Tento výsledek není překvapivý. V únoru letošního roku japonská
média uvedla, že ačkoli vláda chtěla do závěrečného dokumentu
dubnového zasedání ministrů klimatu, energetických zdrojů a
životního prostředí G7 přidat, že „plán na vypouštění do moře je
vítán“, vyhlídky nejsou optimistické, protože Německo a další země
se vždy staví proti tomu.

Japonská vláda se však nevzdala. Na tomto summitu G7 japonská
strana speciálně poskytla zúčastněným politikům a médiím jídlo,
alkohol a občerstvení vyrobené v prefektuře Fukušima, aby mohli
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„dále porozumět plánu na vypouštění do moře“. Předtím však bylo
mnohokrát detekováno, že obsah radioaktivních látek v potravinách
z Fukušimy překročil standard.

Japonská tisková agentura Kyodo 20. května ve zprávě uznala, že
to, že Summit G7 použil ingredience z Fukušimy „způsobilo
kontroverzi“. Zpráva také citovala zástupce na vysoké úrovni
opoziční strany Jižní Koreje, že „samotné použití kontroverzních
složek ukazuje japonskou aroganci.“

Po více než dva roky jsou ostře proti tomuto plánu jak domácí lidé v
Japonsku, tak Čína, Jižní Korea a další země sousedící s
Japonskem i tichomořské ostrovní země, a žádají japonskou stranu,
aby použila správnou metodu pro vyřešení tohoto problému.

Proč je japonský plán na vypouštění jaderně kontaminované vody do
moře cílem veřejné kritiky? Protože stále více výzkumů ukazuje, že
škodu, kterou to může způsobit pro mořskou ekologii a lidské zdraví
je obtížné odhadnout. Japonsko tvrdí, že jaderně znečištěná voda,
která byla čištěna systémem pro odstranění multinuklidů (ALPS) je
bezpečná a neškodná. Ve skutečnosti však jaderně znečištěná voda
z Fukušimy obsahuje nejméně 60 radioaktivních nuklidů a jejich
koncentrace je velmi vysoká. Prostřednictvím současné technologie
je nemožné je zcela odfiltrovat a rozložit. Lee Jae-myung, předseda
jihokorejské strany Minjoo, nedávno zpochybnil slova japonské
vlády: „Když je jaderně znečištěná voda bezpečná, proč ji
nepoužíváte přímo jako pitnou vodu?“

MAAE v současné době zatím nezveřejnila závěrečnou zprávu o
japonském plánu na vypouštění do moře. Japonská vláda však tvrdí,
že projekt vypouštění jaderně znečištěné vody do moře bude
dokončen do konce června letošního roku a koncem července bude
voda oficiálně vypuštěna do Tichého oceánu. Někteří japonští politici
mají ve své mysli pouze ekonomické cíle, a ne dlouhodobé účty.
Neváhají ohledně toho, jaký to bude mít dopad na všechny lidské
bytosti a budoucí generace.
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